
ZPRÁVA O PLNĚNÍ VOLEBNÍHO PROGRAMU MĚSTA BENÁTKY NAD JIZEROU ZA ROK 2008 
 
Rokem 2008 jsme dovršili polovinu tohoto volebního období. Cílem bylo udržet 
celkovou stabilitu města jak společenskou, tak i finanční.  
 
Ve společenské oblasti byl dodržen celkový charakter společenské atmosféry ve 
městě. Snahou bylo udržet a rozvinout spektrum akcí kulturních, sportovních i 
spolkových, které pomáhají vytvářet celkovou atmosféru ve městě. Základní rámec 
tradičních akcí pořádaných městem byl dodržen, jak vyplývá z přehledu kulturních a 
společenských akcí. Jedná se o kulturní akce, které jsou místního charakteru (Ples 
města, divadelní představení atd.) tak i akcí, které jsou až celostátního charakteru a 
které mají mnoholetou tradici (například BFA – soutěž a přehlídka amatérských 
filmařů, Benátecký pohár – postupová soutěž ve společenském tanci třídy A). To lze 
říci i o sportovním dění, které je pro město naší velikosti nadstandardní. Postupy 
volejbalistů, hokejistů a fotbalistů do vyšších soutěží, stříbrná medaile O. Štěpánka na 
OH v Pekingu, výsledky K. Novotné určitě stojí za zmínku. Ve městě působí více než 40 
spolků a organizací, které se město snaží podporovat finančně, materiálně i morálně.  
Činnost těchto spolků byla i v roce 2008 na velmi dobré úrovni. Za zmínku stojí 
zahájení činnosti Mateřského centra i Klubu seniorů.  
Určitě patří dík funkcionářům, trenérům, vedoucím mládeže, kteří věnují tomuto dění 
svůj volný čas.  
Aktivní byly i školy, které díky agilnosti svých ředitelů přispěly do společenského dění 
svými již tradičními akcemi (akademie, rozsvícení vánočního stromu, běh zámeckým 
parkem, přehlídky ZUŠ atd.).  
Město pokračovalo v podpoře základních služeb ve svém zdravotním a sociálním 
programu. Vysoký standard a spektrum těchto služeb v malém městě není mnohdy 
doceňován.  
Pochopitelně celá tato činnost je možná, pokud se daří na poli financí, kde se 
projevila velmi dobrá připravenost z r. 2007. Přípravou dokumentací i odbornou 
připraveností město úspěšně dosáhlo na řadu dotací z evropských, státních i 
krajských peněz. Získaných 109 mil. Kč na dotacích a finanční připravenost ve fondu 
investic vytvořily předpoklady pro realizaci investičních akcí, které jsou pro volební 
program nosné (rekonstrukce Husova náměstí, přístavba tělocvičny ZŠ Pražská, 
zateplení panelových staveb Domova seniorů i pavilonu ZŠ Pražská, výstavba nové 
MŠ v ulici Žižkova) i těch, které byly v dané době nadstavbou (cyklo a in-line stezka 
na Chrástecký dvůr, kanalizace Dělnická, sběrný dvůr ve Kbele, výstavba veřejných 
WC v Benátkách nad Jizerou II, vybudování dětského hřiště ve Kbele).  
Mohli jsme tak pokračovat i v akcích probíhajících a plánovaných (odkanalizování 
Dražic a zbytku Benátek v rámci akce Mladoboleslavsko, rekonstrukce Smetanovy 
ulice 1. etapa, opravy kulturních památek – kostel sv. Martina na Dražicích, výměna 
střešní krytiny na objektu školní družiny v areálu zámku, restaurace soch atd.).  
Současně probíhala příprava dokumentací pro akce v dalších letech 
(protipovodňová opatření, půdní vestavba ZŠ Husovo náměstí, studie kamerového 
dohlížecího systému včetně nové služebny, rekonstrukce ulic Soukalova, U Kostela, 
náměstí 17. listopadu, azylového domu pro ženy a matky s dětmi, příprava pozemků 
pro další bytovou výstavbu atd.) Samostatnou kapitolou jsou akce ve spolupráci se 
Středočeským krajem. Byly rozpracovány dokumentace, jejichž součástí je 
rekonstrukce ulic Pickova a Pražská, byly připraveny smlouvy o budoucích 
smlouvách na výkup pozemků pro sestupnou komunikaci, připravena rekonstrukce 
povrchu v ulici Soumarova a oprava hlavního mostu přes Jizeru. Po krajských 



volbách, které ODS prohrála, bude záležet na politické vůli nového vedení tyto akce 
realizovat. 
O všech investičních akcích i některých opravách byli občané pravidelně 
informováni na stránkách Zpravodaje, webových stránkách města i v regionálním 
tisku. 
V celkové finanční strategii města je i zachování rozumné míry tzv. mandatorních 
výdajů. Snaha šetřit provozní prostředky je evidentní snižováním spotřeb energií, 
pohonných hmot a i dalších médií v činnosti MěÚ, složkách města i v příspěvkových 
organizacích města. Progresivní nárůst jednotkových cen však celkové výdaje 
navyšuje.  
Rok 2008 nebyl ještě poznamenán nastupující krizí. Dnes je již jasné, že propad nebo 
zpomalení růstu hospodářství se negativně promítne do daňových příjmů a tím i do 
veřejných financí. Při tvorbě rozpočtu na r. 2009 je to situace varující, kterou musíme 
zohlednit. Úspěch, kdy 7 tisícové město hospodařilo s rozpočtem vyšším než 200 mil. 
Kč se už nemusí opakovat. 
Jak pracovala samospráva? Zastupitelstvo města se sešlo na 6. zasedáních 
s průměrnou účastí 82,5 % a přijalo celkem 113 usnesení. Rada města se sešla na 20 
zasedáních s průměrnou účastí 88,6 % a přijala celkem 441 usnesení. Aktivně 
pracovaly oba výbory finanční i kontrolní a komise přestupková, pro občanské 
záležitosti, kulturní a stavební. Ostatní komise se scházely dle potřeby a pro příští 
období je budeme muset aktivizovat. Je nutno říci, že na rozdíl od politické scény 
státní a nyní i regionální, panovalo ve všech samosprávných orgánech dobré 
ovzduší s vzájemným respektem všech zastupitelů i členů výborů a komisí. To je 
výchozí předpoklad pro další úspěšný rozvoj města. Působí to pozitivně i ve vztazích 
k partnerským městům (Modra, Rossdorf, Reinsdorf), kde spolupráce probíhala 
zhruba na úrovni minulých let. Rovněž účast města ve vnitrostátních sdruženích 
(SMO, SHČMS, Svazek obcí Dolní Pojizeří) se nelišila od standardu minulých let.  
Co říci k průběhu 1. poloviny volebního období? Podíváme-li se do volebního 
programu po jednotlivých problémových oblastech, vidíme, že je poměrně dobře 
„našlápnuto“ k celkovému splnění slibů, které zastupitelé prostřednictvím svých 
politických stran dali. Minulé období probíhalo na rozbouřené státní politické scéně, 
ale v příznivých podmínkách regionálních i ekonomického růstu státu. Druhá 
polovina volebního období vlivem krize i rozbouřené politické scény státní i regionální 
může přinést situace, které celkový rozvoj města přibrzdí. Přesto hledíme do dalšího 
období s mírným optimismem.  
Do druhé poloviny volebního období jdeme s vědomím nutnosti řešení některých 
specifických problémů ve městě, které nás trápí (bezpečnost, průjezd kamionů 
městem atd.). Chceme je ještě do konce volebního období aktivně řešit. K tomu 
přispěje i nový Strategický plán rozvoje města, který Zastupitelstvo schválilo v roce 
2008.  
Závěrem mi dovolte, vyjádřit dík všem, kteří se o aktivní a bezproblémové o dění ve 
městě zasloužili, členům zastupitelstva, výborů a komisí, pracovníkům MěÚ a všech 
složek města a příspěvkových organizací. 
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